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P R O T O K Ó Ł    Nr XXVIII/20 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 30 grudnia 2020r. 

 

Na 14 osobowy skład  rady na początku  sesji obecnych było 13  (Nieobecna Golba 
E.) ale w trakcie sesji doszła radna Golba  Ewa i wówczas  było 14 radnych wg. Listy 
obecności. Sesja rozpoczęła się o godz.10.00 i trwała do godz. 12.20  

                                                                   Lista obecności radnych to zał.nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 

2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 

3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 

      

                                                                        Lista obecności stanowi zał.nr 2  

W sesji uczestniczyło 17 osób. 

 Ad 1. Otwarcie sesji. 

Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram XXVIII sesję Rady 
Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady  
zwrócił się do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach obecności następnie  
stwierdził prawomocność obrad .Przewodniczący obrad  powitał  Burmistrza 
Wąsosza, Skarbnika Gminy ,sekretarza Gminy .Sesja odbyła się bez udziału 
sołtysów wsi i publiczności. 

Pan Przewodniczący poinformował ,że burmistrz wystąpił z wnioskiem  o 
wprowadzenie punktu do porządku obrad „Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia 
drogi do kategorii dróg gminnych” 

Pan Burmistrz poinformował ,że  chodzi tutaj o drogę w Ługach  i konieczne jest aby 
ta droga była drogą gminną, a w tej chwili jest to działka  geodezyjna będąca 
własnością gminy  i aby można było ją remontować zasadne jest podjęcie tej 
uchwały. 

 

Wobec powyższego p. Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w sprawie 
wprowadzenia punktu 13  do proponowanego porządku obrad. 

 

                                                                     Głosowanie wniosku   to zał. nr  3  

Za wnioskiem głosowało 13 radnych , przeciw było 0,  i 0 wstrzymało się od 
głosowania. 

Wniosek został przyjęty. 

                        

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Wąsosz na 

rok 2021 z organizacjami pozarządowymi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszarów i granic aglomeracji Wąsosz. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2020r 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wąsosz na rok 2021. 
10. Uchwalenie budżetu gminy Wąsosz na 2021r. : 

a) omówienie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2032 
i projektu budżetu gminy Wąsosz na 2021 rok, 

b) odczytanie opinii Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, 
d) dyskusja. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz 

na lata 2021-2032. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Wąsosz na 2021 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
14. Informacje Przewodniczącego Rady. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 

 

                                                               Proponowany porządek obrad to zał. nr 4 

 

Pan Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o 
przegłosowanie całego porządku obrad sesji. 

                                                                               Wykaz głosowania zał. nr  5 
 

 

Rada jednomyślnie 13 głosami „za” przyjęła porządek obrad. 

                                                         
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji RM Wąsosza . 

 

Pan Przewodniczący zwrócił się do radnych o ewentualne uwagi lub zastrzeżenia do 
protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 7 grudnia 2020r. Nikt z 
radnych nie wniósł uwag wobec tego Przewodniczący  poprosił radnych o 
przegłosowanie przyjęcia tego protokołu. 

                                                                        Protokół z głosowania to zał. nr 6 

Protokół Nr XXVII/20 sesji RM Wąsosza został przyjęty jednomyślnie 13 głosami „za” 

 

Ad 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
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Przewodniczący Rady odczytał złożoną interpelację radnej Renaty Czaja w imieniu 
mieszkańców ul. Nowej w sprawie wyrównania i utwardzenia terenu dróg 
dojazdowych do garaży .  

Następnie odczytał odpowiedzi na interpelacje: 

- radnego Rapiora Andrzeja odnośnie naprawy studzienki na ul. 1go Maja. 

- radnego Jacka Chorostkowskiego w sprawie funduszu sołeckiego wsi Świniary-
Borowna, 

- radnego  Jacka Chorostkowskiego w sprawie remontu drogi w Wiklinie, 

- radnego Jacka Chorostkowskiego  w sprawie wykonania wycinki zakrzaczenia drogi 
Wiklina -Wodniki. 

 

Radny Jacek Chorostkowski zgłosił  interpelację  dotyczącą odmulenia stawów 

w Wiklinie i Wodnikach.  

Pan Burmistrz –  odpowiem ustnie na interpelacje dotyczącą odmulenia stawów .Te 

stawy będą robione i sołtysi wsi tych miejscowości  o tym wiedzą bo rozmawiałem z 

jednym i drugim.  Realizacja tego zadania będzie w przyszłym roku. 

Radny Chorostkowski  Jacek – jestem po rozmowie wczorajszego dnia, jest wycena i 

był wykonawca, ale nic się nie dzieje w tej materii i najzwyczajniej w świecie przyjdzie 

wiosna - lato  i będzie problem z wywiezieniem tego mułu, a z zaleceń urzędu 

wykonawca mówił ,że ten muł ma pozostać na skarpie. Zdaniem mieszkańców i 

sołtysów jest to niegospodarne wykonanie zadania ponieważ w wyniku opadów  muł 

z powrotem spłynie do stawu. 

Pan Burmistrz – rozmawiał pan z ewentualnym wykonawcą bo  wykonawca zostanie 

wyłoniony . Tam wszystko ma wyjechać z tych stawów nic nie będzie pozostawiane 

na skarpach bo my to nadzorujemy i tak jak w Kowalowie będzie to wykonane . Mam 

nadzieję ,że to w przyszłym roku zostanie zrealizowane. 

Radny Chorostkowski  Jacek-  zostało w przyszłym roku 3 miesiące gdzie ten muł 

może być wywieziony i zrekultywowany . 

Pan Burmistrz – można też to robić w okresie jesiennym. 

Radny Jacek Chorostkowski-  nie dołączyłem do tej interpelacji pisma mieszkańców  

Wodnik skierowanego do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad – Zarząd 

Wołów , gdzie mówi się, że końcówka roku 2021 rozpocznie się remont drogi DK-36, 

która będzie trwała cały rok 2022 i  pan doskonale  wie , że wówczas dostęp do tego 

stawu będzie utrudniony wręcz niemożliwy. 

Pan Burmistrz – oczywiście przebudowa drogi DK-36 ma się rozpocząć  w 2021r.,  

ale rozpocznie się od miejscowości Piskorzyna i zanim dojdzie to do Wodnik to 

będzie rok 2022, a więc zdążymy z wyczyszczeniem tego stawu .Oczywiście jest to 

problem logistyczny, a mianowicie jak tam dojechać jak wyczyścić co wiąże się to z 

zajęciem pasa drogi. 



  

4 

 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zabieranie  głosu w dyskusji  w 

różnych sprawach w odpowiednim punkcie sesji, a nie w punkcie interpelacji 

ponieważ później nie  wiadomo jak to uwzględnić w protokole. 

Radny Andrzej Rapior – chciałbym powiedzieć, że byli pracownicy z Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad przy studzience na ul. 1go Maja w Wąsoszu  i 

byli tam też mieszkańcy, którzy mieszkają w pobliżu studzienki. Każdy przedstawiał 

swoje racje ale problem jest , a ja nie jestem fachowcem w tej sprawie  więc nie wiem  

dlaczego tak jest . W tej sprawie ma być jeszcze jedno spotkanie w określonym 

czasie większego natężeniu ruchu pojazdów bo to wówczas  słychać przejeżdżanie 

pojazdów po studzience, a i w opadach studzienka nie spełnia swojej roli. 

Ad 5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym  

Burmistrz przedstawił informację o działalności okresie od  7 do 30 grudnia 2020r. W 

okresie międzysesyjnym wydanych zostało 10 Zarządzeń. Dnia  8 grudnia 2020r  

ustalony został harmonogram wypłat wynagrodzeń na rok 2021. Zarządzeniem z 

dnia 14 grudnia b.r. przeznaczono do sprzedaży  w trybie bezprzetargowym na rzecz 

najemcy lokal mieszkalny nr 2 wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku i 

gruncie położony w budynku nr 15 przy ul. Krzywej w Wąsoszu. Cena tej 

nieruchomości została oszacowana na kwotę 85.870 zł Kolejnym Zarządzeniem 

postanowiono przeznaczyć do sprzedaży w drodze przetargu nieruchomość 

niezabudowaną o pow. 0,0100 ha położoną  w sąsiedztwie  zabudowy 

mieszkaniowej i terenów rolnych w obrębie miejscowości Chocieborowice. Cena 

wywoławcza  to kwota 4.110 zł. Dnia 16 grudnia b.r. wydane zostało Zarządzenie 

dotyczące przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 6-7 położonym w 

budynku wielomieszkaniowym nr 72A w Lubielu. Cena nieruchomości  90.880 zł. 

Zarządzeniami z dnia 18 grudnia 2020r.  wydzierżawiono w drodze bezprzetargowej 

z przeznaczeniem na cele rolne część nieruchomości dz. nr 21/10 o pow. 0,0726 ha 

położonej w obrębie miejscowości Sułów Wielki, część nieruchomości dz. nr 116 o 

pow. 0,4746 ha położonej w obrębie miejscowości Zbaków Górny , dz. 195/10 o pow. 

0,5359 położonej w obrębie Wąsosza, działki nr 774/10 o pow. 0,8630 ha położonej 

w obrębie miejscowości Czeladź Wielka, działki 113 o pow.5,920 ha położonej w 

obrębie miejscowości Ostrawa . Następne Zarządzenie dotyczyło zmian  budżetu 

gminy Wąsosz na 2020r. które polegały na zwiększeniu dochodów i wydatków w 

kwocie 679,44 zł z tytułu dotacji od Wojewody przeznaczonej na wypłaty kosztów 

wydawanych decyzji w sprawach świadczeniobiorców wynikających z ustawy o 

pomocy społecznej . Ponadto dokonano korekt planu wydatków w związku z bieżącą 

realizacją budżetu w działach gospodarki mieszkaniowej, administracji publicznej 

,gospodarki komunalnej i ochrony środowiska. Dnia 23 grudnia b.r. postanowiono 

przeprowadzić w dniu 29 stycznia 2021r przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 

nieruchomości niezabudowanej  niezagospodarowanej stanowiącej własność gminy 

Wąsosz w granicach działki 99/1 o pow.0,0443 ha położonej w obrębie miejscowości 

Kamień Górowski. Cena wywoławcza określona została na kwotę 10.070 zł,  a 

wadium ustalono w wysokości 1.100 zł. 
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                                                                                  Informacja to zał. nr 7  

Dodatkowe informacje Burmistrza dotyczą:  

-wypłacamy już środki w ramach funduszu wymiany źródeł ciepła na ekologiczne w 
Dolinie Baryczy. Na pewno będą oszczędności w tym programie ze względu na 
wycofanie się niektórych osób, a także niektóre osoby  wycofały wnioski z foto 
Woltaiki, a złożyły wnioski na wymianę pieców na peled. Niektórzy składali wniosek 
na dofinansowanie  na wymianę pieca np. na 15.000 zł, ale po sprawdzeniu i 
weryfikacji  tych zadań przyznano środki w wysokości np. 12.000 zł czyli różnica 
pozostaje . Na wiosnę  2021 r. będzie drugi nabór wniosków na dofinansowanie. 

Kolejna informacja dotyczy dystrybuowania harmonogramu wywozu nieczystości na 
terenie gminy. Taki harmonogram jest już przekazywany dla mieszkańców i każdy go  
otrzyma . 

 
 
Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 
Wąsosz na rok 2021 z organizacjami pozarządowymi 
 

Pan  Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady  zwrócił się o przedstawienie propozycji  
uchwały do sekretarza Gminy. 

 

Pan Marcin Koziński –sekretarz Gminy  - taki program co roku jest przyjmowany na 
dany rok . Nie wiele różni się od programu z roku poprzedniego . Następnie sekretarz 
przedstawił cele tego programu, podmioty realizujące te cele gdzie wcześniej  
działało Stowarzyszenie Orla Wąsosz, a na cele  edukacyjne to Uniwersytet III 
Wieku. Na ten program przewidziano na rok 2021 kwotę 20.000 zł  
 

Komisja Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego wydała pozytywną opinię do 
projektu tej uchwały. 

Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski –   ja rozumie ,że w ramach tego programu inny podmiot 
spoza terenu gminy mógłby realizować te wszystkie cele wymienione w programie . 

Pan sekretarz Gminy  –  tak, każdy podmiot może przystąpić do tego programu , ale 
z doświadczenia wiemy, że nikt spoza gminy nie zgłosił się w latach poprzednich. Na 
razie są to podmioty lokalne i to się na razie sprawdza.  

 

Następnie Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał  projekt uchwały pod 
głosowanie. 

  

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 8 

Głosowało 13 radnych.  
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się „  podjęła uchwałę  Nr XXVIII/128/20 w sprawie uchwalenia 
Programu współpracy Gminy Wąsosz na rok 2021 z organizacjami 
pozarządowymi. 
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                                                                    Uchwała Nr XXVIII/128/20 to zał. nr  9                                                                

 
Ad 7.  Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszarów i granic aglomeracji 
Wąsosz. 
 
Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady poprosił p. Marcina Kozińskiego  
sekretarza gminy, który  przedstawił projekt uchwały, który dotyczy obszarów 
aglomeracji Wąsosz. Cyt. „ Temat ten funkcjonuje na terenie gminy od 2005r. W 
Urzędzie Wojewódzkim mówiono nam wówczas ,żeby określić możliwie najszerzej 
teren aglomeracji Wąsosz to otrzymamy dużo pieniędzy na kanalizację. Skończyło 
się ,że tylko była mowa, a my zostaliśmy z aglomeracją, która była nierealna bo 
kosztowałaby 60 mln zł . Dokonaliśmy zmiany obszaru aglomeracji, która 
obejmowała same miasto Wąsosz. Na jeden km sieci kanalizacyjnej miało przypadać 
po 120 mieszkańców. Tylko miasto Wąsosz mogło osiągnąć te założenia .Przepisy 
,które wówczas funkcjonowały zakładały ,że aglomeracja ma być  skanalizowana w 
prawie 100 %  i Wąsosz prawie 100 % osiągnął,  ale w ostatnim czasie mówi się ,że 
aglomerację należy zaktualizować bo Komisja Europejska może naliczać kary za 
brak oczyszczania ścieków bo oni nie przyjmują ścieków oczyszczonych według 
wskazania licznika w oczyszczalni ścieków lecz według wskazania dokumentów o 
przyjęciu aglomeracji. W mieście Wąsosz są trzy oczyszczalnie indywidualne. 
Projekt aglomeracji był uzgadniany z Państwowym Gospodarstwem Wodnym i 
wpisuje się w uchwałę Sejmiku Wojewódzkiego ,która nadal obowiązuje. Ten 
program aglomeracji jest do tego by móc skanalizować Wąsosz w 100%, a chodzi tu 
o skanalizowanie tej części miasta za rz. Barycz w kierunku ul. Kolejowej. Ten etap 
kanalizacji mógłby być realizowany przy kanalizacji Czeladzi Wielkiej- Kowalowa 
przez Wąsosz. 
 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały. 
 
Dyskusji nie było. 

Następnie pan Przewodniczący  poddał pod głosowanie projekt uchwały  

                                                     Protokół z głosowania to zał. nr 10 
Głosowało 13 radnych .  
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  , 
0„wstrzymującym” uchwałę  Nr XXVIII/191/20 w sprawie wyznaczenia obszarów 
i granic aglomeracji Wąsosz. 
 

                                                 Uchwała Nr XXVIII/191/20 to zał. nr 11 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2020r. 

 

Pani Jadwiga Rodzewicz  skarbnik Gminy przedstawiła propozycje ostatnich zmian 
budżetu  2020 ,które polegały na uporządkowaniu  zmiany struktury zrealizowanych 
dochodów  własnych  i wydatków do stanu faktycznego wykonania ,w tym podatków 
zarówno od osób  fizycznych  jak i  osób prawnych ,podatku od nieruchomości ,  
rolnego , dochodów ze sprzedaży składników majątkowych, podatku od środków 
transportowych ,podatku dochodowego od czynności cywilno - prawnych , od 
spadków i darowizn, opłaty  targowej , opłaty  za sprzedaż napojów alkoholowych, 
różnych opłat . Po stronie wydatków dokonuje się zmiany wydatków  gospodarki 
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mieszkaniowej , w administracji publicznej , oświacie i wychowaniu, pozostałych 
zadaniach w polityce społecznej  oraz obszarach chronionej przyrody, a to są 
realizowane zadania tj. nasadzenia drzew i utrzymania zieleni  wzdłuż dróg lub 
innych miejscach. Dyrektorzy szkół złożyli wnioski na przesunięcia na wypłatę tzw. 
500 zł  czy to wypłaty dla nauczycieli czy też na zakup sprzętu. 

Dyskusja : 

Radny Jacek  Chorostkowski-  pani skarbnik to ostatnia uchwała budżetowa  w tym 
roku ,  to ile pozostanie wolnych środków ? 

 

Pani Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy- ilość wolnych środków będzie znana w 
miesiącu lutym 2021r. i o tym mówiłam na posiedzeniu Komisji Stałych. Natomiast na 
koncie jest 1 mln zł,  ale mamy nie zrealizowany projekt dotyczący wymiany pieców  
bo wydatkowaliśmy 400.000 zł, a plan był większy , mamy środki na  program 
„Erazmus”  w 2021r. 

Radny Jacek Chorostkowski – ale to są pieniądze znaczone, których nie możemy 
przeznaczyć na inne cele. 

 

Pani skarbnik- tak tylko wpłynęły już w tej chwili, a dochody będą przyszłoroczne do 
realizacji. Jeżeli chodzi o budowę placu zabaw  w Wąsoszu to wniosek  o 
dofinansowanie został złożony a środków nie mamy.  Było tam 303.000 zł,  a więc 
teraz to zdejmujemy, a środki  wpłyną w przyszłym roku. Czyli około 1mln zł to 
można traktować jako wolne środki. 

 

Następnie pan Przewodniczący  zamknął  dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  

                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 12 
Głosowało 13 radnych .  
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  , 
2„wstrzymującym” uchwałę  Nr XXVIII/192/20 w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2020r 

 

                                                                      Uchwała Nr XXVIII/192/20 to zał. nr 13 

 
Ad 9.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Wąsosz na rok 2021. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Marcinowi Kozińskiemu – sekretarzowi 
Gminy, który poinformował ,że Rada co roku uchwala  Program Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Wąsosz. Do realizacji tego programu w 2020r nastawiono się na zbadanie 
problemu  narkomanii na terenie gminy lecz ze względu na trwającą pandemię to nie 
udało się zrealizować. Porównując najistotniejsze  kwestie z programu to sprzedaż 
alkoholu jest prawie taka sama jak w roku poprzednim. Liczba osób, z którymi 
prowadzone były rozmowy jest taka sama jak w roku poprzednim z nieznacznym 
spadkiem bo działały trzy grupy przeciwdziałania alkoholizmowi. Komisja 
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Przeciwdziałania Alkoholizmowi będzie pracowała za takie samo wynagrodzenie jak 
dotychczas. 

Radna Ewa Dąbek – przew. Komisji Oświaty ,Kultury, Zdrowia Sportu i Opieki 

Społecznej stwierdziła ,że opinia komisji jest pozytywna.  

Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski – na komisji ten program przedstawiała pani z Ośrodka 

Pomocy Społecznej i przy informacji o sprzedaży alkoholu na terenie gminy mówiła ,że 

jest mniej  o 4.000 zł ,a pan tutaj mówi ,że jest taka sama  to proszę to zweryfikować 

bo na terenie gminy zmniejszyła się liczba punktów sprzedaży alkoholu o 3. 

Pan Marcin Koziński- sekretarz- mówiłem, że sprzedaż alkoholu jest niemal taka sama 

jak była w poprzednim roku. Te zlikwidowane 3 punkty sprzedaży alkoholu nie miały 

dużego znaczenia bo to małe punkty nie sprzedają dużych ilości alkoholu. 

Następnie Przewodniczący Rady projekt uchwały poddał pod głosowanie Rady. 

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 14 

Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się „ podjęła uchwałę Nr XXVIII/193/20 w sprawie przyjęcia 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wąsosz na rok 2021. 
 
 

                                                                  Uchwała Nr XXVIII/193/20 to zał. nr  15 

Przerwa od 10.50 do 11.00 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie Uchwalenie budżetu gminy Wąsosz na 
2021r. : 

a) omówienie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-
2032 i projektu budżetu gminy Wąsosz na 2021 rok, 

 

Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady  udzielił głosu  Panu Burmistrzowi , który 
omówił  wieloletnia prognozę finansową na lata 2021-2032 i projekt budżetu na 
2021r. 

Pan Paweł Niedźwiedź –Burmistrz – każdy radny otrzymał projekt budżetu na 2021r., 
który został opracowany na podstawie procedury opracowywania  materiałów 
wynikających z uchwały Rady oraz na podstawie Zarządzenia Burmistrza Nr 313/20.  

 

(Na sesje przybyła Ewa Golba o godz.  11.03 od tej pory jest 14 radnych) 

 

 

Do budżetu Gminy na 2021 rok, przyjęto następujące założenia: 
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- poziom dochodów z tytułu udziału gminy we wpływach z podatku dochodowego od 
osób fizycznych (PIT) zgodnie z informacją Ministra Finansów, Inwestycji i Rozwoju z 
14 października 2020 roku oraz na podstawie założeń do projektu budżetu państwa 
na 2021 rok; planowana kwota dochodów z tytułu udziałów jest wyższa o ponad 329 
tys. zł w porównaniu z wpływami za 2020 rok; 

- poziom dotacji celowych na podstawie pism: Wojewody Dolnośląskiego we 
Wrocławiu oraz Krajowego Biura Wyborczego 

- stawki podatków lokalnych na 2021 rok zgodnie z  uchwałami Rady Miejskiej 
Wąsosza, 

- nie ustalono stawki opłaty za posiadania psa oraz stawki opłaty targowej gdyż 
uznano iż stanowią one marginalne źródło dochodów własnych gminy, a koszty 
związane z ich poborem i egzekucją znacznie przekraczają wpływy z tego tytułu; 

- dochody z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przyjęto na 
poziomie 1 738 tys. zł, środki powyższe przeznaczono na wynagrodzenia osób 
obsługujących tę opłatę oraz zakup usług związanych z odbiorem tych odpadów; 

- dochody ze sprzedaży majątku  118 tys. złotych; 
 

-utrzymanie dofinansowania środkami własnymi - ponad poziom przyznanych dotacji 
i subwencji oświatowej na edukację na poziomie złożonych zapotrzebowań przez 
poszczególne jednostki oświatowe; wstępna kwota subwencji na zadania oświatowe 
jest wyższa o 50,3 tys. zł w stosunku do 2020 roku;  

-utrzymanie dofinansowania środkami własnymi, ponad poziom dotacji, zadań z 
zakresu pomocy społecznej i zdrowia, średnio o 20 %;  

zapewnienie finansowania dla zadań majątkowych w różnych sferach;  

- ograniczenie wydatków do poziomu gwarantującego prawidłową realizację 
ustawowych zadań;  

- nadwyżka operacyjna na poziomie 2 312 560,00 zł  

- nadwyżka budżetu w kwocie 183 678,00 zł przeznaczona zostanie na spłatę 
zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek.  
Z wieloletniej prognozy finansowej wynikają  kredyty  i pożyczki, które Gmina ma 
jeszcze do spłaty. Obligacji do wykupienia mamy 6ml zł , kredyty z Banku Ochrony 
Środowiska 140.000 zł , pożyczki  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
5.486.769 zł . 
Główne źródła dochodów budżetu Gminy stanowią niezmiennie od kilku lat:  
-subwencje – wpływy na poziomie 10,5 miliona zł. (26 % dochodów ogółem),  

- dochody z podatków i opłat -9,3 miliona zł (23 % dochodów ogółem),  

- udziały w podatkach (PIT i CIT) –  5,3 miliona zł. (13 % dochodów ogółem).  

- dochody majątkowe – 3 752 tysiące zł w tym dotacja celowa na zadanie 
inwestycyjne – 3 633 tysiące zł.  
Każde z tych źródeł charakteryzuje się innym stopniem wpływu gminy na realizację 
dochodów.  Przychody budżetu – środki z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych otrzymane w 2020 roku w kwocie 848 982,00 zł.  
Przy określaniu planowanych wydatków budżetu na 2021 rok przyjęto wskaźniki:  
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-planowany wzrost zatrudnienia 0 %,-prognozowany wzrost wynagrodzeń 0 % ,-
wydatki pozapłacowe 1,8 %,  Jak państwo wiecie główne wydatki  budżetu to oświata  
na poziomie 12.987.000 zł oraz  opieka społeczna  12.779.000 zł , program wymiany 
źródeł ciepła prawie 3 mln zł , dotacje dla Domu Kultury. W 2021r planowane są 
następujące inwestycje : 

- droga Kowalowo – Czeladź – tutaj złożony został wniosek na dofinansowanie w 
wysokości 2,5 ml zł  z Funduszu Dróg Samorządowych. Oficjalnie nie ma jeszcze 
rozdania środków na 2021r, Ponadto uwzględniono zadania w zakresie dróg : 

- droga za willą „Urbano” do cmentarza , 

- droga w Ługach koło kościoła, 

-droga Baranowice , 

-droga Zbaków D.-Wiklina, 

- droga Borowna, 

Jest złożonych kilka wniosków  na  drogę Lubiel – Kamień, Czeladź-Baranowice II 
etap. 

Planuje się w 2021r.  wykonać  ewidencję dróg gminnych  ponadto planuje się 
wykonanie dokumentacji  dróg Zbaków –Wiklina, Baranowice , Cieszkowice –stacja 
PKP, Chocieborowice Małe, droga Lubiel. 

Złożone  3 wnioski lecz gmina nie otrzymała  środków. Złożone ponowne wnioski na 
termomodernizację sali gimnastycznej  w Wąsoszu, rozbudowę przedszkola w 
Wąsoszu, rozbudowę szkoły w Czarnoborsku , biblioteka przy domu kultury i 
gimnazjum. 

Czyszczenie stawów , uzupełnienia lamp , rozbudowę świetlicy w Rudnej Małej , 
budowa świetlicy w Chocieborowicach . Chcemy złożyć wniosek na  drogę Gola –
Górka.  

Dochody budżetu  gminy na 2021r. zaplanowano  w kwocie  40 698 491,60,00 zł 
natomiast wydatki 40 514 813,60 zł.  

Fundusz sołecki określony na 500.000 zł gdzie realizuje się wiele zadań przez 
samorządy wiejskie , choć ten pierwszy rok działania funduszu sołeckiego był rokiem 
rozruchowym  z różnymi  problemami , ale  kolejny rok  na pewno będzie lepszy. 
Budżet obywatelski 2021r. określony jest na kwotę  150.000 zł i będzie w ramach 
tych środków realizowany projekt oświetlenie ul. Chabrowej (solarami). 

W 2021r. planuje się zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego , dotacja  dla 
Komendy Państwowej Straży Pożarnej 55.000 zł , dotacja do  przydomowych 
oczyszczalni ścieków 60.000 zł , modernizacja oświetlenia ulicznego 100.000 zł , na 
świetlice 150.000 zł  

 
b) odczytanie opinii Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 

Komunalnego. 
Pani Renata Czaja odczytała opinie Komisji  , która  była pozytywna i stanowi 
załącznik do protokołu. 
                                                                  Opinia to zał. nr 16 
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c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, 
 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr IV/ 108/2020  z dnia 8 grudnia 
2020r.Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu  w 
sprawie  opinii o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Wąsosz wraz z projektem 
uchwały budżetowej na 2021r. – opinia pozytywna. 
                                                                 Opinia to zał. nr 17 
 
Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr IV/ 107/2020r.  Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej  we Wrocławiu w sprawie opinii o projekcie uchwały  
budżetowej wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi – opinia pozytywna . 
                                                                 Opinia to zał. nr 18 
 

d) dyskusja, 

Radny Jacek Chorostkowski – wymienił pan paletę zadań. Niech pan powie ile ma 
kosztować droga za willą „Urbano”  na cmentarz ? Ile będzie kosztowała droga w 
Ługach ? Bo moim zdaniem to nie starczy. 

Pan Burmistrz – droga do cmentarza około 150.000 – 170.000 zł i droga w Ługach 
jest nieduża i wyniesie podobnie. 

Radny Jacek Chorostkowski- nawet jeżeli p. skarbnik włożyła w drogi wolne środki  to 
najzwyczajniej w świecie nie starczy bo w pierwotnym zapisie tabelarycznym jest 
700.000 zł  natomiast budowa kilometra drogi wyniesie 900.000 zł . Przeraża mnie to 
,że po 2 latach nie dłubiemy przy oświetleniu ulicznym szczególnie tam gdzie ludzie 
się budują, a my im nie oferujemy latarni ,drogi czy  kanalizacji. Miasto Wąsosz 
zostało zrobione kilkoma etapami w zakresie kanalizacji, a  na wsi nic nie zrobiono . 
Nie oddaliśmy żadnego mieszkania choć jest mowa o przejęciu i adaptacji budynku 
po „Respomie”. Budowa i modernizacja świetlic wiejskich 150.000 zł jest niewielka. 
Ośmielam się przypomnieć o składaniu wniosków do Funduszu Dróg 
Samorządowych gdzie deklarował pan mieszkańcom Świniar o przejęcie drogi w 
Świniarach i  złożenie wniosku do FDS o dofinansowanie. Jeżeli z FDS nie 
dostaniemy na Czeladź W. to wszystkie pieniądze  z wolnych środków  przejdą na 
realizację drogi do Czeladzi W. 

 

Pan Burmistrz – Gminy nie stać ażeby realizować  drogę do Czeladzi Wielkiej  2,5 
km z własnych środków  i podejrzewam ,że nie byłaby realizowana  albo etapowana. 
Jeżeli chodzi o drogę Świniary Borowno to doskonale pan wie jakie były uzgodnienia 
z powiatem .Jest nawet uchwała Rady Powiatu z dnia 28 września 2020r.,że oni 
kaskadowo nam tą drogę przekazują. 

Radny Jacek Chorostkowski-  skoro wiedział pan już 2 miesiące temu ,że Niechlów 
zaskarży tą uchwałę  to należało uruchomić procedurę lokalną. 

 

Pan Burmistrz- to nie jest zaskarżenie tej uchwały to ja wprowadziłem w błąd na 
komisji .To było zaskarżenie uchwały sejmiku województwa, która kaskadowo 
przekazywała .Jasne, że lokalnie można było podjąć uchwałę o przejęciu tej drogi 
lecz można było taką uchwałę podjąć, ale do końca trzeciego kwartału czyli do 30 
września 2020r. a mając uchwałę Rady Powiatu z 28 września  2020 ,że tą drogę 
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otrzymamy kaskadowo to pan chciał działać dwutorowo, to jaką formę chciał pan 
prowadzić. 

Pan Burmistrz – ja naprawdę chcę przejąć tą drogę Świniary- Borowna i w roku 2021 
przejmiemy tą drogę  do Gminy Wąsosz. 

 

Jacek Chorostkowski – no tak przejmie pan drogę w roku 2021, a wystąpi  pan do 
Funduszu Dróg Samorządowych o dofinansowanie w 2022r.,  a to sekretarz 
przywiózł do  Świniar pismo z którego wynikało ,że przejecie nastąpi w 2020r., a 
wniosek  o dofinansowanie zostanie złożony w 2021r, a to się przesunie w czasie. 

Pan Burmistrz – czy pan tego nie rozumie czy pan nie chce zrozumieć przecież to nie 
jest wina Gminy Wąsosz ,że  została zaskarżona uchwała w sprawie przejęcia 
kaskadowego dróg , czy pan celowo chce wprowadzić opinię publiczną w błąd ,żeby 
przypisać ,że to gmina czegoś nie dopełniła  bo tak jest cały czas robione. 

 

Radny Jacek Chorostkowski – chcę poruszyć drugą sprawę  gdzie wynajmie pan 
firmę zewnętrzną , która  opracuje ewidencję dróg  gminnych , a  na ostatniej sesji 
podejmowaliśmy uchwałę o  planie urządzeniowo rolnym gdzie była opisana każda 
droga. 

 

Pan Burmistrz – ewidencja dróg gminnych polega zupełnie na czymś innym . 
Ewidencja dróg gminnych polega na  ewidencjonowaniu wszystkich dróg w formie 
wideo , w formie geodezyjnej , w formie oznakowania , lokalizacji drzew, własności 
gruntów przylegających do pasa drogowego, i to jest program komputerowy, który 
robi zestawienia i karty oceny obiektu drogowego i jego stanu technicznego to są 
przeglądy roczne i pięcioletnie. Jest to wykorzystywane przy składaniu wniosków o 
dofinansowanie. 

Radny Jacek Chorostkowski – chcę wiedzieć w jakim kierunku będzie szła 
rozbudowa szkoły w Czarnoborsku ? 

 

Pan Paweł Niedźwiedź – w kierunku dobudowy jednego skrzydła by dzieci miały 
lepsze warunki nauki. Na dzisiaj nie przewiduje się likwidacji budynku szkolnego w 
Pobielu  w formie jakiej dotychczas istnieje . 

 

Radny Jacek Chorostkowski - Słyszeliśmy na komisji ,że ma to być obiekt rozbudowy 
sali gimnastycznej,  a nie skrzydła. 

Pan Burmistrz -To ma być dobudowa skrzydła gdzie jest dokumentacja zrobiona, jest 
pozwolenie na budowę  i jest pozytywna opinia konserwatora zabytków, a teraz 
będziemy występowali o zrobienie dokumentacji na budowę sali  gimnastycznej. 

 

Radny Chorostkowski Jacek- jak dyskutowaliśmy przy petycji mieszkańców  w 
sprawie szkoły w Pobielu to pan mówił ,że nie będzie nic robione w sprawie 
rozbudowy szkoły w Czarnoborsku. 
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Pan Burmistrz – przecież pan wiedział, że ta dokumentacja jest robiona. Składamy 
wniosek o rozbudowę ze środków z zewnątrz, żeby nie robić wszystkiego z własnego 
budżetu. Jest poskładanych wiele wniosków na pozyskanie środków i mam nadzieję 
,że  otrzymamy jakieś środki. 

Radny Chorostkowski Jacek - Miał pan dotację na drogę Gola Góraka i jej pan nie 
wykorzystał . 

Pan Burmistrz – no to wróćmy do tego tematu . To nie wina gminy ,że nikt się nie 
zgłosił do przetargu na remont tej drogi , a jedna firma  zgłosiła się po terminie , ale 
nie była w stanie w okresie miesiąca wykonać tego zadania. Tworzenie dokumentacji 
trwało zbyt długo. To tak jak pan mówił, że wozu strażackiego nie będzie, a gmina 
ma wóz strażacki, który stoi w garażu w Wąsoszu. 

 

Radny Chorostkowski – ja byłem za zakupem wozu strażackiego . 

 

Pan Burmistrz – tak głosował pan ,za wozem strażackim, ale mówił pan ,że na 
pewno go nie dostaniemy. 

Radny Chorostkowski – Nie . Ja tylko miałem pretensje do tego, że samochód 
strażacki, który był zakupiony nie miał wykonanego przeglądu i pan tego nie wykonał  
. Powiedziałem  na tej sali ,że jest to pana zasługa ,że taki nowy wóz otrzymała 
gmina aczkolwiek nie powiedział pan ile kosztuje serwisowanie tego wozu 
strażackiego? 

 

Pan Burmistrz – nie wiem ponieważ nie został on jeszcze serwisowany . Ja pana nie 
rozumiem bo tu się pan cieszy, a tu pan mówi ,że będzie drogie serwisowanie tego 
auta. Ja myślę ,że dzięki temu wszyscy czują się bezpiecznie . Jeżeli chodzi o  wóz 
strażacki, który był zakupiony wcześniej tą umowę, która krążyła to mieli podpisać ci 
którzy tu byli wcześniej i jej nie podpisali ,bo nie było tam mojego nazwiska  i ja tej 
umowy nie tworzyłem  tym bardziej ,że przegląd kosztował 40.000 zł od września 
2020 r. zmieniły się przepisy i przegląd będzie kosztował 8.000 zł  Czynimy starania 
żeby ten przegląd odbył się na początku 2021 r bo nie ma jeszcze stosownego 
Rozporządzenia w tej sprawie. Jeżeli tylko to się ukarze na pewno będziemy robić 
przegląd. Ten wóz Mercedes nowy i to Reno  chciałbym by było w Wąsoszu. Star w 
tej chwili jest już w Płoskach . Z Grębocic mamy otrzymać DAFA, który pójdzie do 
Płosek, a Star z Płosek trafi do Lubiela na zabezpieczenie jako filia . Ponadto 
strażacy pozyskali 50.000 zł, a na sprzęt „Mały Strażak „ i zarzucanie mi ,że czegoś 
nie robię  jest niesłuszne . Chcę poprawić stan bezpieczeństwa w gminie . 

 

Radny Jacek Chorostkowski – uważam ,że budżet  2021 zawiera dużo zadań, a 
moim zdaniem pieniędzy braknie na ich realizację . 

 

Radna Renata Czaja – nie  będzie podatku za posiadanie psa w 2021r., ale też pan 
burmistrz nie mówił o tym ,że nie będzie opłaty targowej. 

Pan Burmistrz – tak opłaty targowej nie będzie w 2021r. 
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Ad. 11.Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 
Wąsosz na lata 2021-2032. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i  poddał pod głosowanie 
Rady. 

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 19 

Głosowało 14 radnych.   

Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się „ podjęła uchwałę Nr XXVIII/194/20 w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na lata 2021-2032. 

                                                                  Uchwała Nr XXVIII/194/20 to zał. nr 20 

Ad 12.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Wąsosz na 2021 
rok. 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  budżetowej Gminy 
Wąsosz na 2021r  poddał pod głosowanie Rady. 

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 21 

Głosowało 14 radnych.   

Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 1 głosów „ 
wstrzymujących się (Rapior Andrzej ) „ podjęła uchwałę Nr XXVIII/195/20 w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Wąsosz na 2021 rok. 

 

                                                                    Uchwała Nr XXVIII/195/20 to zał. nr  22 

 

Pan Burmistrz podziękował Radzie za uchwalenie budżetu Gminy Wąsosz na 2021r. 

 

Ad 13.Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

Projekt tej uchwały omówił p. Burmistrz. Jest to wymagane ze względu na planowane 
prowadzone roboty budowlane na drodze w Ługach  należy podjąć uchwałę 
zaliczając ta drogę do dróg gminnych . 
 
  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał   projekt uchwały  poddał pod głosowanie 
Rady. 

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 23 

Głosowało 14 radnych.   
Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr  XXVIII/196/20 zaliczenia drogi do 
kategorii dróg gminnych 
                                                               Uchwała XXVIII/196/20 to zał. nr 24. 
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Ad 14. Informacje Przewodniczącego Rady. 

 Przewodniczący Rady poinformował radnych o kolejnej sesji rady planowanej 
w miesiącu styczniu 2021 i tym samym zobowiązał komisje stałe do przygotowania 
planów pracy Komisji na 2021r.  

Ad. 15  Wolne głosy i wnioski. 

 Radna Ewa Dąbek – czy będą świeciły lampy przy garażach koło Amfiteatru , które 

zgłaszałam  wcześniej? 

Pan Burmistrz – tak ,będą świeciły , notorycznie nam się psują , ale muszę to 

sprawdzić bo tam jest jakaś wada lamp. 

Radna Czaja Renata – jak będzie realizowany budżet obywatelski na 2021r. 

Pan Burmistrz – na podstawie uchwały jaką posiadamy w tej sprawie będzie 

realizowany budżet obywatelski na 2021r.Będzie przeprowadzony przetarg na to  

wyłonione zadanie. Jeżeli zostaną wolne środki to będzie realizowane kolejne 

zadanie w ramach tego budżetu. Patrząc na to zadanie, które zakładało kwotę 

80.000 zł  ale wszystko zależy od przetargu na oświetlenie solarne , bo jeżeli zostaną 

środki to może być realizowany kolejny projekt za 70.000 zł ponieważ budżet 

obywatelski na 2021r. wynosi 150.000 zł. 

Radny Tomasz Skibniewski – czy punkt kasowy będzie nadal w  byłej komunalce ? 

Czy będzie można płacić tu za wodę ? 

Pan Burmistrz- tak punkt kasowy będzie, ale czy będzie można płacić tutaj za wodę 

to tego na ta chwilę nie wiem. 

Ad 16. Zamknięcie sesji.  

 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany, a więc  
słowami „ Zamykam XXVIII sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zamknął jej obrady.  

Z okazji Nowego Roku 2021  Przewodniczący Rady złożył życzenia  zebranym. 

Następnie podziękował za udział w sesji. 

 

Protokołowała K. Szejnkienig 


